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PROTOKÓŁ  Nr VI/2015 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 24 kwietnia 2015 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 1115, zakończono o godz. 1325 Posiedzenie odbyło się w sali 
posiedzeń UG Manowo. 
 
Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 15 radnych wg załączonej listy 
obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy                            -     Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy   -     Irena Oleksy 
3. Skarbnik Gminy                     -     Bożena Tomaszewska 
4. Protokolant   -     Anna Drabik 
 

zainteresowani pracownicy Urzędu Gminy, goście zaproszeni oraz sołtysi wg 
załączonych list obecności. 
 

Na wstępie dzieci z Przedszkola Gminnego w Boninie wystąpiły w przedstawieniu o 
tematyce ekologicznej. 

Następnie przystąpiono do ogłoszenia wyników XX Edycji Gminnego Konkursu 
Ekologicznego. Wójt Gminy oraz Przewodniczący Rady Gminy wręczyli laureatom 
nagrody w poszczególnych kategoriach: 
 
PRACE PLASTYCZNE 
 
„Ekomalowanka” forma dowolna, Przedszkole 
 

Zajęte miejsce Imię i nazwisko Przedszkole 
I miejsce Maja Jaworska Rosnowo 
II miejsce Michał Ganske Bonin 
III miejsce Zofia Kulas Rosnowo 

Wyróżnienie Mikołaj Pokrzywiak Bonin 
Wyróżnienie Franciszek Nowacki Bonin 
Wyróżnienie Nikola Gliszczyńska Rosnowo 

 
„Ekomalowanka” forma dowolna, Szkoła Podstawowa klasy I-III  
 

Zajęte miejsce Imię i nazwisko Szkoła 
I miejsce Patrycja Klimek SP Bonin 

II miejsce Kornelia Gorgol SP Rosnowo 

III miejsce Wiktoria Łobodziec SP Bonin 

 
Praca plastyczna – „Chrońmy nasze czyste powietrze”, Szkoła Podstawowa klasy IV-VI  
 

Zajęte miejsce Imię i nazwisko Szkoła 
I miejsce Roksana Bunga SP Rosnowo 
IΙ miejsce Marta Hajdun SP Rosnowo 
IIΙ miejsce Patryk Kaniewski SP Bonin 

 



2 
 

Praca pisemna – „Zmiany klimatu na Ziemi – prawda czy mit?”, Szkoła Podstawowa klasy IV-
VI  
 

Zajęte miejsce Imię i nazwisko Szkoła 
I miejsce Sara Bołtuć Gimnazjum Manowo 
I miejsce Klaudia Kuźniarska Gimnazjum Manowo 

 
 
PRACA FOTOGRAFICZNA 
„Przyroda Gminy Manowo w obiektywie” 
 

Zajęte miejsce Imię i nazwisko Szkoła 
I miejsce Eryk Elert Gimnazjum Manowo 
II miejsce Mateusz Kotowski Gimnazjum Manowo 
III miejsce Adrian Bunga Gimnazjum Manowo 

 
 
 
I przerwa – 1130 - 1140 

 
 
Ad.I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia VI Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie 
listy obecności stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 15 
radnych. 
 
Zwolnienia: 
- radny Leszek Kondrat (godz. 12.40) 
 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad. 
 
Do porządku obrad uwag nie wniesiono.  
 
 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Przyjęcie protokołu V Sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
6. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Trybuna obywatelska. 

II. Sprawy problemowe: 
1. Obchody Międzynarodowego Dnia Ziemi w Gminie Manowo - XX Edycja 

Gminnego Konkursu Ekologicznego i stan ochrony środowiska. 
2. Sprawozdanie finansowe za 2014 r. z działalności spółki Elektrociepłownia 

Rosnowo. 
3. Informacja z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie:  
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a) wyrażenia zgody na przeniesienie na własność spółki 
Elektrociepłownia Rosnowo Spółka z o.o. w Rosnowie rzeczy 
ruchomych i nieruchomości, 

b) udzielenia zgody na nabycie przez gminę Manowo prawa własności 
nieruchomości. 

5. Wolne wnioski i informacje. 
6. Odpowiedzi na interpelacje. 
7. Zakończenie. 

 
Ad.I.2. Przyjęcie protokołu V Sesji Rady Gminy      
Protokół V Sesji Rady Gminy przyjęty został 15 głosami za (jednogłośnie). 
 
 
 
Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
zajmował się następującymi sprawami: 

� 3 i 17 marca pełniłem dyżur w Urzędzie Gminy Manowo. 
� 17 marca uczestniczyłem we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy.  

 
Ad.I.4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym 
 

Wójt przekazał następujące informacje: 
� Realizacja inwestycji: 

• Wcinka do magistrali w Cewlinie - odcinek wodociągu został już 
zakończony. W poniedziałek będzie montaż komór. Zwracaliśmy się do 
Urzędu Marszałkowskiego o przesunięcie terminu (do końca czerwca), 
ponieważ urządzenia, które będą montowane w tej komorze są 
transportowane z Włoch. 

• Jest w trakcie realizacji droga do Kopanicy. Wykonaliśmy odcinek od 
bruku do posesji p. Dzwonka. Jest ona robiona z destruktu. Dalszy 
odcinek (2 km) wykonywany jest kruszywa. 

• Aktualnie trwa naprawa dróg. Dzisiaj p. Łuczkanin skończył ul. Pieczarek 
w Kretominie.  Została wykonana z destruktu. Chciałbym podziękować p. 
Markowi Twardowskiemu za nieodpłatne zorganizowanie tego materiału. 
Została wykonana również część ul. Polnej (od drogi nr 11 za wjazd na 
boisko w Kretominie). 

• Gdyby nam udało się w następnych latach przeznaczać rocznie na 
budowę dróg gminnych kwotę ok. 400.000 zł, to na koniec kadencji nie 
mielibyśmy problemów z drogami. Natomiast na oświetlenie 200.000 zł - 
łącznie rocznie 600.000 zł. Załatwilibyśmy wtedy najbardziej pilne 
potrzeby zgłaszane przez naszych mieszkańców.  

� Wczoraj odbył się przetarg na dowożenie uczniów do szkół. Wzięły w nim udział 
dwa podmioty - PKS i Firma RUMCAJS. Wygrała Firma RUMCAJS. 

� W pierwszej dekadzie maja zapadnie decyzja w sprawie drogi krajowej w 
Manowie (przejścia dla pieszych). 

� Dzisiaj rozpoczęły się prace porządkowe przy drodze nr 168 (od drogi nr 11 do 
Rosnowa). 

� Przegląd hydrantów - 30% hydrantów jest niesprawnych. Posiadamy ponad 300 
hydrantów, a koszt jednego to ok. 1000 zł. Nie ma obecnie takiej sytuacji, że w 
jakiejś miejscowości wszystkie hydranty są niesprawne. Będziemy je 
sukcesywnie sprawdzali i wymieniali. Apeluję do sołtysów i radnych o wskazanie 
takich newralgicznych miejsc.  
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Ad.I.5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał 
podjętych na ostatniej sesji.  
 

Lp. Nr uchwały, 
Data uchwały 

Uchwała w sprawie Informacja o realizacji 

1. V/29/2015 
27 marca 2015 

przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy 
Manowo z wykonania zadań Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w 2014 roku 

Zrealizowana, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

2. V/30/2015 
27 marca 2015 

przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy 
Manowo z wykonania zadań „Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
lata 2011-2014” w 2014 roku 

Zrealizowana, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

3. V/31/2015 
27 marca 2015 

zmian w budżecie gminy na 2015 rok Zrealizowana, została przesłana do  RIO w 
celu zbadania zgodności z prawem. 

4. V/32/2015 
27 marca 2015 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Manowo na lata 2015-2026 

Zrealizowana, została przesłana do  RIO w 
celu zbadania zgodności z prawem. 

5. V/33/2015 
27 marca 2015 

przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie gminy Manowo w 2015 roku 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem oraz 
wystąpiono z wnioskiem o publikację w 
Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zach. 

6. V/34/2015 
27 marca 2015 

zarządzenia poboru podatków lokalnych, 
podatku rolnego i podatku leśnego oraz 
opłat za odbiór i wywóz śmieci w drodze 
inkasa, określenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem oraz 
wystąpiono z wnioskiem o publikację w 
Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zach. 

7. V/35/2015 
27 marca 2015 

ustalenia diet radnych oraz 
Przewodniczących Zarządów Osiedli i 
Sołtysów 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

8. V/36/2015 
27 marca 2015 

zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia planu pracy Rady Gminy 
Manowo na 2015 rok 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

9. V/37/2015 
27 marca 2015 

wyodrębnienia funduszu sołeckiego w 
budżecie Gminy Manowo na 2016 rok 

Zrealizowana, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

10. V/3082015 
27 marca 2015 

udzielenia zgody na nabycie prawa 
własności nieruchomości 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

11. V/39/2015 
27 marca 2015 

udzielenia zgody na nabycie prawa 
własności nieruchomości 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

12. V/40/2015 
27 marca 2015 

wystąpienia Gminy Manowo z lokalnej 
grupy działania „Środkowopomorska 
Grupa Działania” 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

13. V/41/2015 
27 marca 2015 

przystąpienia do Stowarzyszenia 
Środkowopomorska Grupa Działania 

W trakcie realizacji, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

 
 
Ad.I.6. Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym 
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Grażyna Góral - Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej: na spotkaniach z 
mieszkańcami gminy kilka osób poruszało sprawę karty dla dużej rodziny. Proszę p. 
Wójta, aby pracownik urzędu przygotował te sprawy na spotkanie. Uzgodnimy 
wtedy termin posiedzenia Komisji Polityki Społecznej w tej sprawie.  
 
 
Ad.I.7.  Interpelacje i zapytania 
 
Radny Tomasz Padykuła: do radnej powiatowej - przeniesiono Powiatowy Zespół ds. 
Orzekania o Niepełnosprawności z budynku Powiatu, z Racławickiej na ul. 
Podgórną 16. Proszę o wystosowanie z Urzędu pisma do Starosty Powiatowego o 
wyjaśnienie przyczyny oraz pismo do Prezydenta Koszalina w sprawie poprawy 
warunków przyjmowania osób niepełnosprawnych. 
 
Wójt: w imieniu p. Ireny odpowiem, że w tej sprawie była interpelacja p. H. Kuriaty 
na posiedzeniu Rady Powiatu. Pani Irena odniesie się do tego w stosownym miejscu.  
 
Radny Andrzej Sokalski: 
� Oświetlenie na ul. Poziomkowej - na jakim jest etapie? 
� Lampy na ul. Kościelnej - Wójt miał przeprowadzić wizję lokalną. 
� Lampy solarne - co się dzieje z tym projektem? 
� Kanalizacja - problem na skrzyżowaniu dwóch ciągów kanalizacyjnych.   
 
Radny Ryszard Hawraniak: 

� Pojemniki na odzież w Boninie – są stare i zniszczone. Kto jest właścicielem 
tych pojemników? Zastanawiamy się nad umieszczeniem ich w innym 
miejscu, bo szpecą krajobraz. 

 
Radna Sylwia Krępeć: 

� Przystanek przy GOK – jest już niepotrzebny, czy można go usunąć? 
� Hydranty – zostało jeszcze kilka starych hydrantów na prywatnych 

posesjach.  
� Mieszkańcy Wiewiórowa proszą o zamontowanie lampy na słupie. 

 
Radny Mirosław Pawlak: chciałbym wrócić do mojej interpelacji sprzed dwóch 
miesięcy w sprawie przygotowania gminy do prac termomodernizacyjnych szkół. 
Wydaje mi się, że szkoła w Rosnowie i w Manowie mogłaby pomyśleć o inwestycjach. 
Czy w tej sprawie zostało już coś poczynione i na jakim jest etapie? 
 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: czy podanie w sprawie wodomierzy Pani 
Chwoszczyńskiej zostało załatwione? 
 
 
 
Ad.I.8. Trybuna obywatelska 
 

Bogumiła Wasilewska – prezes Zarządu Stowarzyszenia Ziemi Manowskiej:  
� Zapraszam Państwa do pomocy w uporządkowaniu Kamiennych Kręgów 

przed sezonem turystycznym (16 maja 2015 r.). Serdecznie wszystkich 
zapraszamy. Zebranie sprawozdawcze Stowarzyszenia odbyło się 17 kwietnia. 
Odbyła się również impreza z udziałem zespołów śpiewaczych z terenu gminy. 

 
Tadeusz Mikulski – Sołtys Sołectwa Wyszebórz:  
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� W dniu 28 marca odbyła się u nas II edycja konkursu pn. „Wielkanocna 
potrawa z jajem”. Dziękuję dyrektor GOK - p. Marii Staciwie za przygotowanie 
regulaminu i dyplomów oraz paniom radnym p. Grażynie Góral, p. Sylwii 
Krępeć i p. A. Dzietczyk za udział w jury konkursu.  

 
Wanda Węgrzyńska – Sołtys Sołectwa Manowo: 

� Dziękuję Wójtowi za szybką interwencję w sprawie placu. 
� Drogowcy prowadzący prace zostawiają asfalt na poboczu. Mieszkańcy proszą 

o interwencję w tej sprawie. 
 
Danuta Szatkiewicz – Sołtys Sołectwa Cewlino: Zapraszam wszystkich do Cewlina 
na „Majówkę z Flagą”. Impreza odbędzie się 2 maja w godz. od 14.00 do 21.00. 
 
Radna Grażyna Góral: jako pracownik Nadleśnictwa zapraszam Państwa na dzień 9 
maja na imprezę pn. „Czerwony Kur”. 
 
 
 

II przerwa – 1203 - 1225  

 
 
 
Ad.II.1. Obchody Międzynarodowego Dnia Ziemi w Gminie Manowo - XX Edycja 
Gminnego Konkursu Ekologicznego i stan ochrony środowiska 
 
Zrealizowany na początku sesji. 
 
 
 
Ad.II.2. Sprawozdanie finansowe za 2014 r. z działalności spółki 
Elektrociepłownia Rosnowo 
 
Sprawozdanie z działalności Spółki przedstawił Robert Murii – prezes Spółki 
Elektrociepłownia Rosnowo. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
Radny Janusz Sałek: kiedy będzie realizowana inwestycja? 
 
Robert Murii – prezes Spółki Elektrociepłownia Rosnowo: ubiegam się o fundusze 
pomocowe z WFOŚ. Następnie ogłosimy przetarg. Jeśli firmy spełnią nasze warunki, 
to jeszcze w tym roku podpiszemy umowę na wykonanie projektu i załatwienie 
zezwoleń budowlanych (środowiskowe i lokalizacyjne już posiadamy). Według 
mojego rozeznania procedura załatwiania dokumentacji budowlanej z projektem 
będzie trwała ok. 1 roku. Natomiast pół roku będzie trwało wykonanie tej 
oczyszczalni. Od czerwca lub lipca trzeba liczyć ok 1,5 roku na wykonanie całej 
sieci. Moglibyśmy wyznaczyć roczny termin na wykonanie tej inwestycji, ale 
wybraliśmy bezpieczniejsze rozwiązanie, ponieważ chcemy osiągnąć efekt 
ekologiczny i po roku użytkowania ubiegać się o 30% umorzenie kosztów.  
 
Rady Sławomir Pawlak: czy Spółka planuje modernizację kotłów i czy narażamy się 
w przyszłości na kary związane z emisją.  
 
Robert Murii – prezes Spółki Elektrociepłownia Rosnowo: ta przyszłość już się w tym 
roku rozstrzygnie, ponieważ pozwolenie na emisję pyłów mamy do 31 grudnia tego 
roku. Już prowadziłem rozmowy ze Starostwem i WFOŚ. Jeszcze nie ma procedury 
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przedłużania – nie wiedzą, czy będą przedłużane do 2022 roku. Wówczas nie będą 
karać, będą pobierać opłaty za emisję. Mogą też narzucić, że w dniu 1 stycznia 2022 
roku nie ma prawa wyjść przez komin 200 jednostek pyłu, tylko 100. Będziemy 
wtedy zmuszeni założyć filtr (koszt. 300.000-400.000 zł).   
 
Sławomir Jamka - Przewodniczący Rady Osiedla Rosnowo: czy WUKO pracuje i czy 
zarabia na siebie? 
 
Robert Murii – prezes Spółki Elektrociepłownia Rosnowo: to jest sprzęt 
asenizacyjny, który bardzo ułatwia nam dbanie o czystość kolektora ściekowego w 
Rosnowie. Wyjeżdżał już poza teren Rosnowa i pracował na rzecz innych gmin. 
Dobrze się sprawuje, ale brakuje jednej poważnej części, aby mógł świadczyć usługi.  
Pracuje w Manowie i w Boninie, dzięki czemu poprawi się gospodarka ściekowa. 
Posiadamy w leasingu na 3 lata. Płacimy ok. 6.000 zł miesięcznie. Kierowca jest 
zatrudniony na oczyszczalni i pełni funkcję operatora oczyszczalni.  
 
Wójt: dziękuję poprzedniej Radzie za słuszną decyzję powołania Spółki. Było dużo 
propozycji. Musimy pamiętać, że są to podstawowe zadania gminy. Spółka 
funkcjonuje dobrze. Sponsoruje również imprezy gminne. Chcielibyśmy, aby Spółka 
zajęła się kolejnymi miejscowościami.  
 
 
Ad.II.3. Informacja z realizacji Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi 

Informację na temat realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
przedstawiła Dorota Zwiefka – inspektor ds. promocji i rozwoju gminy: 
Organizacje pozarządowe są ważnym partnerem Gminy Manowo w realizacji jej 
zadań statutowych. Samorząd Gminy Manowo współpracuje z sektorem 
pozarządowym zlecając mu realizację zadań publicznych z przekonaniem, że 
organizacje pozarządowe, znając potrzeby lokalne, mogą realizować je skuteczniej i 
efektywniej niemal w każdym obszarze życia społecznego i gospodarczego. 

Rada Gminy Manowo uchwałą nr XXXVII/244/2013 z dnia 29 listopada 2013r.  
przyjęła „Program i zasady współpracy Gminy Manowo z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2014”.  

Podjęcie uchwały wynikało z art. 5a ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz.U. z 2010r. Nr 234, poz. 1536 
ze zmianami) nakładającego na organ samorządu terytorialnego obowiązek 
uchwalania corocznych programów współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
Zgodnie z art. 5a ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
Wójt Gminy zobowiązany jest do przedłożenia Radzie Gminy informacji o sposobie 
realizacji „Programu”. 

Współpraca gminy z organizacjami miała charakter współpracy finansowej oraz 
pozafinansowej obejmującej strefy pożytku publicznego: 

1. kulturę fizyczną i sport, 
2. działania na rzecz osób niepełnosprawnych, 
3. ratownictwo i ochronę ludności, 
4. pomoc społeczną, 
5. edukację, oświatę i wychowanie 

 
Współpraca finansowa gminy z organizacjami pozarządowymi 

Współpraca o charakterze finansowym Gminy Manowo z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
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publicznego polegała na zlecaniu realizacji zadań publicznych w formie wspierania 
realizacji zadań publicznych wraz z udzieleniem dotacji.  

Zlecanie zadań odbywało się w drodze otwartych konkursów ofert ogłaszanych w 
trybie ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie (Dz.U. z 2010 r. Nr 234, poz. 1536 z późn. zm.). 
W 2014r. ogłoszono 4 otwarte konkursy ofert. Łączna wysokość środków 
przeznaczonych w formie dotacji w ramach konkursów wyniosła 358.100 zł i na 
taką też kwotę  podpisano umowy z organizacjami pozarządowymi. 
W ramach przyznanych dotacji 6 podmiotów prowadzących działalność pożytku 
publicznego zrealizowało 6 projektów. 
 

Zadania współfinansowane z budżetu Gminy Manowo 
Liczba otwartych konkursów ofert 4 

Liczba ofert złożonych w otwartych konkursach ofert 7 
Liczba zawartych umów na realizację zadania publicznego 6 

Liczba umów zerwanych lub unieważnionych 0 
Liczba organizacji pozarządowych podejmujących zadania 

publiczne w oparciu o dotacje 
6 

Wysokość udzielonych dotacji 358.100,00 
 

Wójt Gminy Manowo zarządzeniami: nr 87/2013 z dnia 30 grudnia 2013r.  oraz 
20/2014 z dnia 17 lutego 2014r. ogłosił otwarte konkursy ofert na wspieranie 
wykonywania zadań publicznych będących zadaniami własnymi gminy w 2014r. 
przez organizacje pozarządowe oraz inne podmioty prowadzące działalność pożytku 
publicznego. 
Do konkursów były powołane komisje konkursowe, których zadaniem była ocena 
ofert złożonych w ramach otwartych konkursów. W skład komisji wchodził 
przedstawiciel organizacji, pracownicy merytoryczni urzędu oraz osoba 
odpowiedzialna za współpracę z organizacjami pozarządowymi. 
 
Kultura fizyczna i sport 

 

Lp. Nazwa organizacji Nazwa zadania Przyznana 
dotacja 

Rozliczono 
na kwotę 

1. Gminny Klub Sportowy 
„LEŚNIK-ROSSA-
ZEFIR Manowo – 
Wyszewo” 

Piłka nożna - popularyzacja 189.000 189.000 

2. Klub Sportowy ZRYW 
KRETOMINO 

Popularyzacja i rozwój piłki 
nożnej na terenie województwa 
zachodniopomorskiego 

55.000 55.000 

3. Stowarzyszenie 
Sportowo – 
Rekreacyjne „FORMA 
ROSNOWO” 

Organizowanie zajęć, zawodów, 
współzawodnictwa sportowego o 
zasięgu lokalnym i 
ponadregionalnym w oparciu o 
dyscyplinę – lekkoatletyka” 

3.000 3.000 

4. Młodzieżowy Klub 
Sportowo „Centrum 
Rekreacji Wyszewo” 

Kondycja i sprawność fizyczna w 
mojej okolicy 

3.000 3.000 

5. Zapaśniczy Klub 
Sportowy w Koszalinie 

Organizacja i szkolenie młodzieży 
w zakresie zapasów i innych 
sportów walki dla dzieci i 
młodzieży 

0,00 0,00 

RAZEM 250.000 250.000 
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Działania na rzecz osób niepełnosprawnych 
W ramach otwartego konkursu ofert, na zadanie dotyczące działań na rzecz osób 
niepełnosprawnych wpłynęła jedna oferta złożona przez: Pomorską Fundację „Jaś i 
Małgosia” z Cewlina.  
Lp. Nazwa organizacji Nazwa zadania Przyznana 

dotacja 
Rozliczono 

kwotę 
1. Pomorska Fundacja 

„Jaś i Małgosia” z 
Cewlina 

Zapewnienie mieszkańcom 
sprzętu rehabilitacyjno - 
medycznego 

17.000 17.000 

RAZEM 17.000 17.000 
 

Ratownictwo i ochrona ludności 
Na zadanie z zakresu ratownictwa i ochrony ludności wpłynęła jedna oferta – 

Ochotniczej Straży Pożarnej z Wyszewa. 
Lp. Nazwa organizacji Nazwa zadania Przyznana 

dotacja 
Rozliczono 

kwotę 
1. Ochotnicza Straż 

Pożarna w Wyszewie 
Zapewnienie ochrony 
przeciwpożarowej na terenie gminy 
Manowo 

91.100 91.100 

RAZEM 91.000 91.100 
 
Prowadzenie Środowiskowego Domu Samopomocy w Manowie 
Gmina Manowo przekazuje również dotację na prowadzenie Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Manowie. Konkurs na jego prowadzenie  został ogłoszony w 2013r. 
Umowa została podpisana na okres 5 lat. Środowiskowy Dom Samopomocy 
prowadzi Pomorska Fundacja „Jaś i Małgosia” z Cewlina. W roku 2014r. organizacja 
otrzymała następujące środki: 
Lp. Nazwa organizacji Nazwa zadania Przyznana 

dotacja 
Rozliczono 

kwotę 
1. Pomorska Fundacja „Jaś i 

Małgosia” z Cewlina 
Prowadzenie Środowiskowego 
Domu Samopomocy w 
Manowie 

294.365 294.365 

RAZEM 294.365 294.365 
 
Edukacja, oświata i wychowanie 
W roku 2014 Gmina Manowo na podstawie uchwały Nr XXXIV/251/2009 Rady 
Gminy Manowo z dnia 29 października 2009 r. w sprawie określenia trybu i 
rozliczania dotacji dla szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych, 
niepublicznych przedszkoli oraz niepublicznych zespołów wychowania 
przedszkolnego i punktów przedszkolnych prowadzonych na terenie Gminy 
Manowo, podpisała umowę z Towarzystwem Przyjaciół Dzieci Oddział Okręgowy w 
Koszalinie na prowadzenie dwóch punktów przedszkolnych na terenie gminy, tj. 
Ognisko Przedszkolne TPD Motylki w Manowie oraz Ognisko Przedszkolne TPD 
Leśne Ludki w Wyszewie. Na ten cel przekazała w 2014r. dotację w kwocie 
73.837,50 zł. Do Ogniska Przedszkolnego TPD Motylki w Manowie uczęszczało w 
tym okresie od 9-15 dzieci, natomiast w Wyszewie od 8-12 dzieci. 

 
Pozostałe formy współpracy gminy Manowo z organizacjami pozarządowymi 
Gmina Manowo w 2014r. wspierała sektor pozarządowy również w formach 
pozafinansowych. 
Promowała lokalne organizacje pozarządowe i podejmowane przez nie działania na 
stronie internetowej www.manowo.pl, w lokalnej gazecie „Gmina nad Radwią” oraz 
w „Gazecie Ziemskiej” wydawanej przez Starostwo Powiatowe w Koszalinie. 
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W ramach polityki informacyjnej na stronie internetowej gminy utworzona została 
zakładka przeznaczona dla organizacji pozarządowych. Na stronie tej zebrana 
została również baza organizacji działających na terenie gminy.  
Za pośrednictwem strony internetowej urzędu, Biuletynu Informacji Publicznej oraz 
tablicy ogłoszeń informowano organizacje pozarządowe o możliwości uczestnictwa w 
otwartych konkursach ofert na realizację zadań publicznych.  
Na stronie internetowej zamieszczane były również  informacje dotyczące szkoleń i 
projektów skierowanych do organizacji pozarządowych, 
Istotną częścią współpracy gminy Manowo z organizacjami pozarządowymi  było 
wsparcie organizacyjne przy prowadzonych przedsięwzięciach np. poprzez 
udostępnienie sprzętu, wypożyczenie namiotów, promocję imprez. 
Organizacje działające na terenie Gminy Manowo zorganizowały w roku ubiegłym 
wiele ciekawych przedsięwzięć. Należy tutaj wymienić m.in: 
- Stowarzyszenie „Pomocna Dłoń” w roku 2014 zrealizowało projekt pn. „ Z 
angielskim na Ty”, na który otrzymało dofinasowanie z Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki. Projekt był skierowany dla uczniów klas IV i V. W ramach niego 
dzieci uczestniczyły m.in. w 7 dniowym obozie językowym EUROWEEK w Długopolu 
Dolnym, zorganizowanym przez Europejskie Forum Młodzieży. 
- Stowarzyszenie „Pomocna Dłoń”  realizowało również projekt „Ogrodowe 
szaleństwo” dofinansowane ze środków Programu „Działaj Lokalnie”. W ramach 
zadania powstał ogród wokół szkoły oraz piknik dla mieszkańców Rosnowa. 
- Stowarzyszenie Ziemi Manowskiej przygotowało Rezerwat „Kamienne Kręgi” do 
sezonu turystycznego. Jest to cykliczne spotkanie Stowarzyszenia Ziemi 
Manowskiej, Koła PTTK w Boninie, Muzeum w Koszalinie, uczniów szkoły w 
Rosnowie oraz mieszkańców Grzybnicy. Celem spotkania jest sprzątanie rezerwatu, 
zapoznanie uczestników z historią tego miejsca oraz integracja. 
- Stowarzyszenie Ziemi Manowskiej zorganizowało w czerwcu ubiegłego roku nad 
Jeziorem Skocznia Noc Świętojańską. 
- w kwietniu w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Zachodniopomorskiego 
przewodnicząca Krajowego Stowarzyszenia Kobiet Wiejskich Koło w Wyszeborzu 
odebrała list gratulacyjny w sprawie ujęcia na Liście Produktów Tradycyjnych – 
Ziemniaka Wyszeborskiego. 
- Stowarzyszenie FORMA ROSNOWO było organizatorem IV Biegu Majowego i III 
Marszu Nordic Walking w Rosnowie. Organizacja promuje gminę podczas licznych 
imprez biegowych organizowanych na terenie Koszalina i poza. 
Podsumowując można stwierdzić, że większość organizacji pozarządowych aktywnie 
włącza się różne inicjatywy organizowane na terenie gminy. 
 
 
Jan Prus - Przewodniczący Rady: GOPS zgodnie z art. 16 ustawy o pomocy 
społecznej przedstawił Radzie Ocenę zasobów pomocy społecznej za 2014 rok. 
Dokument ten jest do wglądu w biurze Rady. 
 
 
 
Ad.II.4. Podjęcie uchwały w sprawie: 
 

a) wyrażenia zgody na przeniesienie na własność spółki 
Elektrociepłownia Rosnowo Spółka z o.o. w Rosnowie rzeczy 
ruchomych i nieruchomości, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 17 kwietnia 2015 roku. Czy do 
tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę 
– przechodzimy do głosowania 
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Uchwała otrzymała Nr VI/42/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 
 

b) udzielenia zgody na nabycie przez gminę Manowo prawa własności 
nieruchomości. 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 17 kwietnia 2015 roku. Czy do 
tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę 
– przechodzimy do głosowania 
 
Uchwała otrzymała Nr VI/43/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 

 
 

 
Ad.II.5. Wolne wnioski i informacje 
 

Jan Prus – Przewodniczący Rady: 
� Objazd gminy w dniu 9 maja 2015 roku – proszę  sołtysów i radnych o 

pisemne przygotowanie potrzeb w poszczególnych sołectwach oraz o 
uczestnictwo wszystkich radnych.  

� Oświadczenia majątkowe – proszę o złożenie oświadczeń do końca kwietnia (2 
egzemplarze + 2 pity). 

� Zawody samorządowe w Polanowie – po konsultacjach z radnymi została 
podjęta decyzja, że gmina Manowo nie bierze udziału w tegorocznych 
rozgrywkach. 

 
Radny Andrzej Sokalski: otrzymujemy zestawienie wpływów za odpady komunalne, 
mandaty. Plan na 2015 r. w zakresie wpływów z mandatów powinien być 
zwiększony zgodnie z uchwałą. Proszę o poprawienie tej pozycji w zestawieniu.  
 
Radna Sylwia Krępeć: w imieniu druhów OSP Wyszewo chciałabym poinformować, 
że 3 maja będą obchody Dnia św. Floriana. Rozpoczęcie Mszą św. O godz. 10.30, a o 
12.00 rozpocznie się piknik rodzinny z OSP. 
 
 
Ad.II.6. Odpowiedzi na interpelacje 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez: 
- A. Sokalskiego: 

� Inwestycje – umówiliśmy się, że do 30 czerwca nie mówimy o nowych 
inwestycjach.  

� Oświetlenie – podpisując umowę z Zakładem Oświetlenia Północ z Sopotu 
wynegocjowałem, że w ramach konserwacji w najbliższym okresie zostanie 
dołożonych 5 opraw (1 w Rosnowie, 1 w Wiewiórowie i 3 na ul. Kościelnej). 
Do ul. Poziomkowej wrócimy w odpowiednim czasie. 

� Lampy solarne – temat nie umarł. W ub. roku zainstalowaliśmy 3 lampy. 
Na początku maja będzie postawiona lampa solarna na przystanku w 
Boninie. Zobaczymy, czy lampa w tym miejscu się sprawdzi. Lampy 
solarne są coraz tańsze. Mamy jeszcze kilka miejsc i będziemy nad tym 
czuwali.  

� Kanalizacja – zamówiliśmy już specjalny filtr. Jest gwarancja firmy, że 
sprawność filtra jest bardzo wysoka.  

- J. Hawraniaka: 
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� Pojemniki na odzież – pojemniki nie są naszą własnością i zostały 
postawione bez naszej zgody.    

- S. Krępeć: 
� Przystanek zostanie zdemontowany.   
� Lampa w Wiewiórowie – będzie zmontowana w najbliższym okresie. 

- M. Pawlaka: 
� Termomodernizacja szkół – nie rozpoczynamy nowych inwestycji w tym 

roku. Rozmawiamy na płaszczyźnie powiatu koszalińskiego nt. 
powiatowego programu termomodernizacji obiektów użyteczności 
publicznej na terenie powiatu na wzór powiatu szczecineckiego. Nam 
została tylko szkoła w Rosnowie. W Gimnazjum jest wykonana 
termomodernizacja. Pozostały nam tylko klub w Rosnowie, Wyszewie i SP 
w Rosnowie. W nowej perspektywie unijnej jest termomodernizacja. Nie 
będzie środków na remont klubów.  

- J. Prusa: 
� Wodomierze – w tej chwili nie odpowiem, ponieważ p. Wojtyniak jest na 

zwolnieniu lekarskim.  
- W. Węgrzyńskiej: 

� Pozostałości asfaltu na poboczu –  p. Twardowski wyjaśnił, że pojedzie na 
rozmowy do GDDKiA i zostanie to zabrane z pobocza. 
 

 
 
Ad.II.7. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
Obrady VI Sesji Rady Gminy Manowo. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Drabik 

 


